
   
 
 

20. januar 2022 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1) Hvad har Naalakkersuisut af planer for at ”lytte” til PPK/fagforeningens opråb og forslag om en 

ekstraordinær feriedag til sygeplejerskerne? 

2) Kan Naalakkersuisut redegøre for, hvad der politisk og juridisk kan og skal gøres for at realisere en 

eventuel ekstra feriedag for sygeplejerskerne? 

3) Agter Naalakkersuisut at gå i dialog med fagforeningen, PPK, i forhold til dennes interesser? 

4) Hvad er Naalakkersuisuts holdning til øvrige faggruppers interesser og påvirkning i denne sag? 

5) Hvornår agter Naalakkersuisut at præsentere analysen om rekruttering og fastholdelse i henhold til 

den islandske model? 

6) Er der igangsat et formaliseret samarbejde med Island om rekruttering af sundhedsmedarbejdere? 

(Medlem af Inatsisartut Anna Wangenheim, Demokraterne) 

Begrundelse 

Den 17/1-21 kommer det frem i Sermitsiaq1 at både fagforeningen, PPK og sygeplejerskernes 

tillidsrepræsentant (TR), kritiserer den manglende dialog og forståelse for hele coronahåndteringen. 

Kritikken er alvorlig og det påvirker medlemmerne i så alvorlig en grad, at det i værste fald går ud over 

rekruttering og fastholdelse, og ikke mindst går det ud over patienterne.  

Vi skal sikre at der er balance i de politiske beslutninger, derfor er jeg interesseret i at afdække 

ovenstående spørgsmål for at vi alle kan samarbejde om at træffe meningsfulde beslutninger, som ikke 

optrapper konflikter og med dertilhørende risiko for et total kollaps af vores i forvejen, hårdt pressede 

sundhedsvæsen.  

Jeg har tidligere været uforstående for, at man ikke har intensiveret rekruttering- og fastholdelsestiltaget 

fra udlandet, i forlængelse af beslutningerne fra tidligere regeringsperiode, idet en del af forebyggelsen af 

et total kollaps netop handler om fastholdelse af medarbejderne i sundhedsvæsenet, som i alt for høj grad 

rekrutterer fra Dk som selv har varslet store rekrutteringsudfordringer i de senere år. 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 

                                                           
1 https://sermitsiaq.ag/sygeplejersker-kritiserer-coronahaandtering  

https://sermitsiaq.ag/sygeplejersker-kritiserer-coronahaandtering

